
Vänsterpartiet vill ta tillbaka elnätet
Vänsterpartiet vill att Malmö stad ser över möjligheterna att köpa tillbaka elnätet som staden privatiserade för ett antal år sedan.
Privatiseringen var ett dåligt beslut, tycker Anders Skans (V), gruppledare i Malmö kommunfullmäktige. Istället för att sälja det dåvarande
kommunala bolaget Malmö Energi borde man ha lånat mot låg ränta och behållit bolaget i kommunen.

Sedan den stora privatiseringsvågen för 20 år sedan har elnätsavgifterna i landet ökat. Under 2016 ökade avgifterna i genomsnitt med hela
7,5 procent och på fem år är ökningen hela 25 procent. Det visar en rapport från den så kallade Nils Holgersson-gruppen där Riksbyggen,
HSB, Hyresgästföreningen och Sabo ingår (bifogas).

Malmös elnät ägs idag av det börsnoterade, tyska bolaget EON. Elnätet genererar en säker icke konkurrensutsatt vinst. Sedan i fjol har EON
ökat sina priser med drygt 10 procent.

– Privatisering är inte lönsamt för samhället, stora värden flyttas från det gemensamma till det privata. Ett tydligt exempel på detta är
elmarknaden, priserna har gått upp. Ur en ekonomisk, såväl som demokratisk, synvinkel är det bättre att medborgarna äger elnätet, säger
Anders Skans (V).

Vänsterpartiet föreslår att Malmö stad utreder den årliga ekonomiska förlusten av att inte äga elnätet, gör en aktuell värdering av nätet, samt
inleder diskussioner med EON om möjlighet till återköp av elnätet.

– Kommunalisering är framtiden, säger Anders Skans. Privatiseringar är dyrt, det är billigare och bättre att äga samhällsnyttiga saker som el
tillsammans.

För mer info, kontakta:

Anders Skans, 0722-55 91 09

Motionen: http://www.vmalmo.se/motioner-i-kommunfullmaktige/ 

Nils Holgerssonrapporten: http://nilsholgersson.nu/rapporter/rapport-2017/el-2017/


